
Protokół Nr IX/19

z  IX  sesji  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach,  która  odbyła  się  w  dniu
17  czerwca  2019  r.  w  sali  Nr  4  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach
ul. Zamkowa 16.

Stan Radnych – 23
Obecnych –  23
Lista obecności radnych Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1
do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Krzysztof  Rąkowski  otworzył  o  godz.  9.00 IX  sesję
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach.  Powitał  Radnych,  Prezydenta  z  jego
najbliższymi współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. 

Ad.2.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  wraz
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został radnym
porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.
(Zał. Nr 2)

Ad.3.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  protokół
Nr VII/19 z dnia 15 maja 2019 r.  zostały wyłożone w Biurze Rady Miejskiej do
wglądu w ustawowym terminie.  Do treści  protokołów nie zgłoszono uwag,
wobec tego uważa protokoły za przyjęte.

Ad.4.
dot.  Powołania Komisji Uchwał i Wniosków.
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski zaproponował do Komisji Uchwał
i Wniosków radnych: Piotra Różyckiego, Monikę Urbańską i Grażynę Wójcik.
Zgłoszeni  kandydaci  wyrazili  zgodę  na  pracę  w  Komisji  Uchwał
i Wniosków. 

Następnie  wobec  braku  innych  propozycji  prowadzący  obrady,
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poddał  pod  głosowanie
zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków. 

Głosowanie:  za  przyjęciem  ww.  składu  –  23,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0 . Ww. skład Komisji został przyjęty jednogłośnie.
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Ad.5.
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych
zarządzeń,  przygotowanych  projektów  uchwał,  ważniejszych  decyzji
oraz  spotkań  za  okres  od  13  maja  2019  r.  do  12  czerwca  2019  r.  
(Zał. Nr 3)  W uzupełnieniu materiału przekazanego na piśmie i sprawozdań
Prezydent Miasta poinformował, że w dniu 13 czerwca minął miesiąc od kiedy
dokumenty  przetargowe  zostały  przekazane  do  kontroli  uprzedniej  przez
Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych. Czekamy na wyniki  i  zgodę UZP,
żeby  podpisać  umowę  z  wykonawcą.  Jest  już  komplet  18  autobusów
hybrydowych  zakupionych  w  ramach  projektu  ”Modernizacja  i  rozwój
komunikacji  miejskiej  w  Pabianicach”.  W  ubiegły  piątek  zostały  oficjalnie
przekazane  do  eksploatacji  MZK.  W  wydarzeniu  wziął  udział  marszałek
województwa  łódzkiego.  Został  ogłoszony  przetarg  na  odbiór
i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
zamieszkałych oraz nieruchomości  niezamieszkałych z terenu Pabianic na
kolejne dwa lata, w okresie od 1 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2021 r. Nowa
umowa  wprowadzi  segregację  odpadów  na  pięć  frakcji.  Umowa  z  Eko-
Regionem kończy się 31 grudnia tego roku i  do tego czasu zgodnie z jej
zapisami  obowiązuje  dotychczasowy  system  segregacji  odpadów
(4-frakcyjny).  Odbyły się  walne  zgromadzenia  miejskich spółek.  Wszystkie
zostały  skwitowane  pozytywnie.  Pabianickie  Centrum  Medyczne  ogłosiło
przetarg  na  wykonawcę  lądowiska  dla  śmigłowców Lotniczego  Pogotowia
Ratunkowego.  To  część  większego  projektu,  który  obejmuje  również
kompleksowy remont szpitalnego oddziału ratunkowego oraz zakup do niego
nowoczesnego  sprzętu  medycznego.  Przeprowadzono  konkursy  na
stanowiska dyrektorów trzech placówek oświatowych. Stanowisko dyrektora
Przedszkola  Miejskiego  nr  4  obejmie  od  1  września  Barbara  Olszewska,
Przedszkola Miejskiego nr 12 - Renata Włodarczyk, Szkoły Podstawowej nr
16 – Ilona Paszkiewicz. Do Szkół Podstawowych integracyjnych nr 1 i 8 trafił
sprzęt  komputerowy,  multimedialny  oraz  pomoce  dydaktyczne,  kupione
w  ramach  projektu  edukacyjnego  dla  dzieci  z  niepełnosprawnościami
i specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Projekt obejmuje dzieci i nauczycieli
i  będzie  realizowany  do  końca  sierpnia  2020  roku.  Pozyskane
dofinansowanie  to  649  tys.  zł,  wartość  projektu706  tys.  zł.Miejskie
zakończenie roku szkolnego odbędzie się 19 czerwca o godz. 12.00 w Szkole
Podstawowej  nr  16.  Podczas  uroczystości  nagrody  otrzymają  najlepsi
uczniowie, wytypowani przez szkoły. Od 1 lipca do 31 sierpnia w Biurze Rady
Miejskiej  można  składać  wnioski  do  nagrody  Rady  Miejskiej,  dla
najzdolniejszych uczniów, mieszkańców Pabianic. W czerwcu odbyły się trzy
duże miejskie imprezy plenerowe: Dzień Dziecka, Pabianicki Dzień Zdrowia i
42. Dni Pabianic. Podczas corocznej gali sportu uhonorowani zostałi najlepsi
pabianiccy zawodnicy i  trenerzy,  wręczając stypendia  i  nagrody sportowe.
Rozpoczęły  się  bezpłatne  zajęcia  sportowe  i  rekreacyjne  pod  hasłem
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„Aktywne wakacje” na Lewitynie i w parku Wolności. Będą trwały przez całe
wakacje.135  dzieci  z  rodzin  korzystających  z  pomocy MCPS pojedzie  we
wakacje  nad  morze  lub  w  góry.  Rozstrzygnięto  otwarty  konkurs  ofert  na
realizację zadania publicznego „Organizacja wypoczynku letniego dla dzieci
i młodzieży  z rodzin  objętych  wsparciem  Miejskiego  Centrum  Pomocy
Społecznej w Pabianicach”. Dotację otrzymały  Stowarzyszenie Oratorium –
Przygoda życia (80.750 zł) i Hufiec ZHP w Pabianicach (40.000 zł).

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  powiedział,  że  Sprawozdanie
z  realizacji  Programu  współpracy  Miasta  Pabianic  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz podmiotami,  o  których  mowa w art.  3  ust.  3  ustawy
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie
na rok 2018 otrzymali wszyscy Radni i omówiony  został na Komisji Spraw
Społecznych (Zał. Nr 4)

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu obrad.

Ad.6.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła  projekt  uchwały
w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj. Nr 1. (Zał.
Nr  5)  Zmiana  planu  finansowego  w  Zakładzie  Gospodarki  Mieszkaniowej
wynika  z  urealnienia  po  stronie  przychodów  i  kosztów  stanu  środków
obrotowych zgodnie z wykonaniem wg bilansu zamknięcia 2018 r.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Zarządzania Mieniem
Komunalnym.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Joanna Kupś powiedziała, że Komisja Zarządzania
Mieniem Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj. Nr 1

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/93/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 6)
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Ad.7.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła projekt  uchwały
w sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic  na  2019  rok  –  proj.  Nr  2.
(Zał.  Nr 7)  Zwiększa się dochody i  wydatki  budżetu na 2019 rok o kwotę
łączną  866.933,20  zł.  Zwiększenia  dokonuje  się  w  oparciu  o:  podpisany
aneks  Nr  15  z  dnia  24  kwietnia  2018 r.  do  umowy 1/09  z  08.07.2008 r.
z PFRON na kwotę 711.840,00 zł; umowę nr 1/2019 z dnia 24 kwietnia 2019
r. z Powiatem Pabianickim na kwotę 79.093,20 zł.; dofinansowaniem przez
Powiat  Pabianicki  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Likwidacja  barier
transportowych  -  zakup  autobusu  do  przewozu  osób  niepełnosprawnych,
w tym jedno miejsce dla osoby niepełnosprawnej poruszającej się na wózku
inwalidzkim"  dla  Warsztatu  Terapii  Zajęciowej  56.000,00  zł;  podpisanym
porozumieniem Nr 6/X/DPS/2019 z dnia 13 maja 2019 r pomiędzy Ministrem
Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  a  Miastem  Pabianice  o  wsparcie
realizacji zadania publicznego pn. „Kocham, Lubię , Szanuję"- 20.000,00 zł.
Pozyskane  dochody  przeznacza  się  dla  MCPS  na  dofinansowanie
działalności  Warsztatów  Terapii  Zajęciowej  oraz  na  zadania  w  zakresie
przeciwdziałania przemocy w rodzinie.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj. Nr 2

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/94/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 8)

Ad.8.
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła projekt uchwały w sprawie
zmian  budżetu  miasta  Pabianic  na  2019  rok  –  proj.  Nr  3.  (Zał.  Nr  9)
Miejskie  Centrum  Pomocy  Społecznej  -  W  związku  z  podpisaną  umową
pomiędzy Wojewódzkim Urzędem Pracy a Miastem Pabianice na realizację
projektu dofinansowanego z budżetu UE pn. „Nie ma jak rodzina pabianicki
program usług wspierających" wprowadza się w 2019 r. środki z budżetu UE
w wysokości 624.636,50 zł. Realizację projektu przewidziano na lata 2019-
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2021. Całkowita wartość projektu 2.220.638,50 zł w tym: dofinansowanie UE
-  1.887.648,50  zł,  wkład  własny  -  332.990,00  zł.  MOSIR  -  W  wyniku
zaokrągleń  w  zapłacie  podatku  VAT,  wystąpiła  konieczność  przesunięć
pomiędzy paragrafami z czwartą cyfrą „7" i „9" na zadaniu pn. „Turystyczne
zagospodarowanie terenów rekreacyjnych „Lewityn" w Pabianicach". WliE -
W związku z rezerwą w 2019 r. środków pierwotnie planowanych w ramach
umowy PPP na projekcie pn. „Poprawa efektywności wykorzystania energii w
budynkach użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Pabianice", dokonuje się
przeniesień kwoty 94.691,49 zł. z grupy „wydatki inwestycyjne na programy
finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3" do
grupy  „wydatki  inwestycyjne  i  zakupy  inwestycyjne"  w  obrębie  tej  samej
klasyfikacji  budżetowej  dz.801,  rozdział  80195  na  wykonanie  robót
dodatkowych nie objętych zamówieniem podstawowym w SP Nr 17.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu,
Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  oraz  Komisja  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Iwona Marczak powiedziała,  że  Komisja  Oświaty,
kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  powiedziała,   że  Komisja
Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj. Nr 3

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/95/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 10)

Ad.9.
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła projekt uchwały w sprawie
zmian budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj.  Nr 4.  (Zał.  Nr  11)
Zwiększa  się  plan  dochodów  o  kwotę  120.362,88  zł  w  następujących
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pozycjach: dochody bieżące - Przedszkole Nr 5, 6 w związku z przyznanym
odszkodowaniem  przez  ubezpieczyciela  ERGIO  HESTIA  -  10.362,00  zł,
Przedszkole  Nr  14  w  związku  z  uzyskaniem  przychodów  z  tytułu
refakturowania  kosztów jakie  placówka  poniosła  w  2018 r  w  wyniku  prac
termomodernizacyjnych - 20.676,00 zł, Szkoła Podstawowa Nr 17 - dochody
z  tytułu  wpłat  za  legitymacje  i  świadectwa  szkolne  -  250  zł;  dochody
majątkowe:  udział  własny mieszkańców z  związku  z  realizacją  zadania  w
ramach inicjatywy lokalnej - ul. Ogrodowa - 12.000,10 zł i  ul.20 Stycznia -
55.257,75  zł,  niewykorzystane  środki  z  roku  wydatków niewygasających  -
21.817,03  zł.  Zwiększa  się  plan  wydatków  o  kwotę  120.362,88  zł  z
następujących  pozycjach:  wydatki  majątkowe  -  Zarząd  Dróg  Miejskich:
Przebudowa dróg  gminnych  -  67.257,85  zł,  zakup programu do  ewidencji
dróg gminnych - 21.817,03 zł; wydatki bieżące - Wydział Edukacji Kultury i
Sportu:  Szkoła  Podstawowa  Nr  17  -  zakup  energii  -  250  zł,  Przedszkole
Miejskie Nr 5 - zakup usług remontowych - 5.304,00 zł, Przedszkole Miejskie
Nr 6 - zakup usług remontowych - 5.058,00 zł, Przedszkole Miejskie Nr 14 -
zakup  energii  -  20.676,00  zł.  Po  stronie  planu  wydatków  dokonuje  się
następujących  przeniesień  –  Zmniejszenia:  Referat  Planowania  i
Sprawozdawczości Budżetu - przeniesienie środków w wysokości 24.612,12
zł z rezerwy inwestycyjnej; Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji z
zadania  „Modernizacja  i  rozwój  komunikacji  miejskiej  w  Pabianicach  "  -
34.570,85  zł  wydatki  majątkowe;  Straż  Miejska  -  z  zadania  „Zakup
samochodu  z  zabudową  specjalną"  -  14.000,00  zł  wydatki  majątkowe;
Wydział Inwestycji Miejskich z zadania: „Koncepcja architektoniczna zespołu
budynków kompleksu oświatowego " - 20.000 zł, wydatki majątkowe; Wydział
Ochrony  Środowiska  z  zadania:  „Utrzymanie  elementów  wyposażenia  na
terenach  zieleni  miejskiej"  -  50.000  zł,  wydatki  bieżące.  Zwiększenia:
Pozyskane  środki  przeznacza  się  na:  wydatki  majątkowe  -  Zarząd  Dróg
Miejskich - zakup oprogramowania do ewidencji dróg - 73.182,97 zł; wydatki
majątkowe -  Miejski  Ośrodek Sportu i  Rekreacji  na zadanie pn:  „  Montaż
oświetlenia bocznego boiska" w celu zapewnienie odpowiednich warunków
treningowych - 70.000,00 zł.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu,
Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  oraz  Komisja  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Iwona Marczak powiedziała,  że  Komisja  Oświaty,
kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
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Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  powiedziała,  że  Komisja
Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj. Nr 4

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/96/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 12)

Ad.10.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  omówiła  projekt  uchwały
zmieniającej uchwałę Nr LV/701/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia
29 maja  2018 r.  w sprawie emisji  obligacji  oraz  zasad ich  zbywania,
nabywania i wykupu – proj. Nr 5.  (Zał. Nr 13) Wobec przesunięcia części
inwestycji zaplanowanych pierwotnie do realizacji w 2019 roku na 2020 rok,
zachodzi konieczność przesunięcia w czasie emisji  trzynastu serii  obligacji
pierwotnie  przeznaczonych  do  emisji  w  2019  roku  na  kwotę  łączną
29.000.000 zł. Zgodnie z niniejszą uchwałą środki pierwotnie planowane do
zaciągnięcia na 2019 r. zostaną pozyskane w 2020 roku. Struktura wykupu
obligacji  w  poszczególnych  latach  pozostaje  niezmieniona  w  stosunku  do
pierwotnej uchwały emisyjnej. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr
LV/701/18 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie
emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – proj. Nr
5

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/97/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 14)
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Ad.11.
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła projekt uchwały w sprawie
zmian budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj.  Nr 6.  (Zał.  Nr 15)
W związku  z  podpisaniem w dniu  16  maja  2019  r.  aneksu  do  umowy o
dofinansowanie dla projektu „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w
Pabianicach" wydłużającego okres jego realizacji do 31.03.2021 r„ zachodzi
konieczność przesunięcia z budżetu roku 2019 na lata następne wydatków
inwestycyjnych na ww. projekcie tym samym korekty planowanych na ten rok
dochodów  z  tytułu  dofinansowania  z  UE.  W  2019  zmniejszeniu  ulegają
dochody pozyskane z UE oraz odpowiednio wydatki UE na realizację projektu
w wysokości 21.611.665,44 zł. Jednocześnie koryguje się wydatki leżące po
stronie miasta jako wkład własny planowane w wysokości 9.515.628,35 zł.
Łącznie  korekty  po  stronie  wydatkowej  dokonuje  się  na  kwotę  (-)
31.127.293,79 zł.  Skutkiem powyższego jest  zmiana wyniku  budżetu  roku
2019,  który ulega  poprawie  o  kwotę  9.515.628,35  zł  i  po  zmianie  będzie
wynosił  (-)  26.084.371,65  zł  (deficyt  budżetu).  Planowo  zostanie
sfinansowany przychodami z tytułu wolnych środków w kwocie 19.484.371,65
zł oraz z tytułu emisji obligacji komunalnych w wysokości 6.600.000,00 zł.
W ramach należytego gospodarowania środkami publicznymi zasadnym jest
dokonanie  zmian  w  źródłach  finansowania  deficytu  polegających  na
przesunięciu emisji obligacji w kwocie 29 min zł pierwotnie zaplanowanych do
realizacji  w  2019  r.  na  rok  2020  i  jednocześnie  przesunięcie
rozdysponowanych w roku 2020 na  rok 2019 wolnych  środków w kwocie
19.151.290,71  zł  a  celem zbilansowania  potrzeb  wydatkowych  roku  2019
koryguje  się  ich  wysokość  o  (+)  333.080,94  zł  do  kwoty  łącznej
19.484.371,65 zł.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  powiedziała,  że  Komisja
Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy
projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2019 rok – proj. Nr 6
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Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/98/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 16)

Ad.12.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  omówiła  projekt  uchwały
w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Miejskiej
Pabianice na lata 2019 – 2035.  (Zał. Nr 17) Aktualizacja WPF na lata 2019
– 2035 stanowi obowiązek ustawowy, a przygotowany projekt uchwały jest
konsekwencją  wydanych  Zarządzeń  oraz  złożonego  projektu  uchwały  na
sesję.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej  Pabianice  na  lata
2019 – 2035.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/99/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 18)

Ad.13.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska-  Jasiczek omówiła  projekt
uchwały zmieniający uchwałę Nr VII/91/19 Rady Miejskiej w Pabianicach
z dnia 15 maja 2019 r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie
Gminy Miejskiej Pabianice na rok 2019. (Zał. Nr 19) Ze względu na to, że
uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej
Pabianice na rok 2019 wymaga nadania jej rangi aktu prawa miejscowego
niezbędne  jest  dokonanie  zmian  jak  w  treści  uchwały.  Główna  zmiana
dotyczy  §  4  uchwały,  jeśli  chodzi  o  zapisu  terminu  jej  wejścia  w  życie.
Zmienia się także termin otwarcia kąpieliska, zgodnie z zaistniałym stanem
faktycznym. Pozostałe zmiany są zmianami jedynie redakcyjnymi.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu.

Przewodnicząca  Komisji  Iwona Marczak powiedziała,  że  Komisja  Oświaty,
Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
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Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr
VII/91/19 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 15 maja 2019 r. w sprawie
określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej Pabianice na rok
2019. 

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/100/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 20)

Ad.14.
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz omówił projekt uchwały w sprawie
wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu  zwaloryzowanej
bonifikaty.  (Zał.  Nr  21) Umową  notarialną  Rep.  A nr  9428/2010  z  dnia
16.11.20 lOr. właściciele lokalu nr 11 przy ul. Reymonta 10, nabyli od Gminy
Miejskiej Pabianice udział 73/1000 wprawie użytkowania wieczystego działki
nr  91/2  i  w  prawie  własności  naniesień  terenu  stanowiącego  zaplecze
budynku mieszkalnego przy ul.  Reymonta 10 w trybie  art.  209a ustawy o
gospodarce nieruchomościami. Została im udzielona bonifikata w wysokości
85% (kwota  5493,91  zł).  Aktem notarialnym Rep.  A nr  1515/2012  z  dnia
3ł.05.2012r.,  zbyty  został  w/w  lokal  wraz  z  udziałem  w  gruncie  (w  tym
podwórko), dla którego była udzielona bonifikata. Byli właściciele wnioskiem z
dnia 02.05.2019r., wystąpili do Prezydenta Miasta Pabianic o odstąpienie od
żądania zwrotu bonifikaty z tego tytułu. Zgodnie zobowiązującą uchwałą nr
XVI/170/11  Rady Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  27.09.201  lr.  w  sprawie
odstąpienia  od  żądania  zwrotu  bonifikaty  udzielanej  przy  nabywaniu
nieruchomości w trybie art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami w
przypadku ich zbycia przed upływem 10 lat od daty nabycia Prezydent Miasta
ma  prawo  odstąpić  od  żądania  zwrotu  bonifikaty  udzielonej  przy  nabyciu
udziału w prawie użytkowania wieczystego działki nr 91/2 i prawie własności
naniesień w przypadku jej zbycia przed upływem 10 lat od nabycia. W świetle
powyższego podjęcie uchwały należy uznać za uzasadnione.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja zarządzania Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca Komisji Joanna Kupś powiedziała, że Komisja Zarządzania
Mieniem Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej bonifikaty
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Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/101/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 22)

Ad.15.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła  projekt
uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  i  trybu  realizowania  konsultacji
społecznych w formie budżetu obywatelskiego dla Miasta Pabianic. (Zał.
Nr  23)  Na  mocy  art.  5a  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie
gminnym we wszystkich gminach, w których funkcjonuje budżet obywatelski
istnieje  konieczność  przyjęcia  uchwał  określających  wymagania,  jakie
powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego. W przedłożonym projekcie
uchwały  określono  zasady  i  tryb  realizowania  konsultacji  społecznych  w
formie budżetu obywatelskiego dla Miasta Pabianic, w tym wymagania, jakie
powinien  spełniać  projekt  budżetu  obywatelskiego.  Projekt  uchwały
uwzględnia uwagi wniesione przez Wojewodę Łódzkiego w piśmie z dnia 16
maja 2019 r. dotyczącym wszczęcia postępowania w celu kontroli legalności
uchwały nr YI/67/19 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 24 kwietnia 2019 r.
w sprawie  ustalenia  zasad i  trybu  realizowania  konsultacji  społecznych  w
formie budżetu obywatelskiego dla Miasta Pabianic. W związku z powyższym
podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała  Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie ustalenia
zasad i  trybu realizowania konsultacji  społecznych w formie budżetu
obywatelskiego dla Miasta Pabianic.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/102/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 24)

Ad.16.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska - Jasiczek omówiła  projekt
uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  wypłatę  dodatku
energetycznego  z  autopoprawką.  (Zał.  Nr  25)   Ze  względu  na  to,
iż  uchwała  w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  wypłatę  dodatku
energetycznego  wymaga  nadania  jej  rangi  aktu  prawa  miejscowego
niezbędne  jest  ponowne  podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru
wniosku o wypłatę dodatku energetycznego w formie Uchwały Rady Miejskiej
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w  Pabianicach  w  treści  tożsamej  z  uchwałą  z  dnia  15  maja  2019  r.
z  uwzględnieniem  publikacji  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa
Łódzkiego.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał pod głosowanie wniosek o
wyrażenie  zgody  przez  Radę  na  procedowanie  nad  uchwałą  bez  opinii
Komisji. 

Głosowanie: za wyrażeniem zgody na procedowanie nad uchwałą bez opinii
Komisji Rady – 23,   przeciw – 0,  wstrzymało się – 0. Przyjęto

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie określenia
wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego z autopoprawką.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/103/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 26)

Ad.17.
Naczelnik  Arkadiusz  Bujacz  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
nadania tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic. (Zał. Nr 27) W dniu 29 maja
2019r.  do  Rady  Miejskiej  wpłynął  wniosek  Prezydenta  Miasta  Pabianic
i  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  o  nadanie  tytułu
Zasłużony  dla  Miasta  Pabianic  Pabianickiemu  Oddziałowi  Polskiego
Czerwonego Krzyża. Zgodnie z treścią Regulaminu dotyczącego nadawania
i  pozbawiania tytułu Zasłużony dla  Miasta  Pabianic  Przewodniczący Rady
skierował  wniosek  do  Kapituły  opiniującej  wniosek.  Kapituła  obradowała
w dniu 11 czerwca 2019r. W związku z pozytywnym zaopiniowaniem wniosku
przez  Kapitułę,  przedłożony  zostaje  Radzie  Miejskiej  niniejszy  projekt
uchwały

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała  Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania
tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/104/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 28)
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Ad.18.
Naczelnik  Arkadiusz  Bujacz  przedstawił projekt  uchwały  w  sprawie
powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników
do sądów powszechnych. (Zał. Nr 29) Zgodnie z art. 163 § 2 ustawy z dnia
27 lipca 200Ir. - prawo o ustroju sądów powszechnych, przed przystąpieniem
do wyborów ławników rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji
rady  gminy  swoja  opinię  o  zgłoszonych  kandydatach,  w  szczególności  w
zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała  Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie powołania
Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów
powszechnych.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/105/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 30)

Ad.19.
Naczelnik  Arkadiusz  Bujacz  przedstawił projekt  uchwały  w  sprawie
zasięgnięcia  od  komendanta  wojewódzkiego  Policji  informacji
o kandydatach na ławników.  (Zał.  Nr 31)  Zgodnie z art.162  § 9 ustawy
z dnia 27 lipca 2001 r. - Prawo o ustroju sądów powszechnych, rady gmin
zasięgają od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na
ławników.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała  Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia
od  komendanta  wojewódzkiego  Policji  informacji  o  kandydatach  na
ławników.
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Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IX/106/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 32)

Ad.20.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  projekt  uchwały
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Miasto  Pabianice
porozumienia  z  Miastem  Łódź  o  przystąpieniu  do  Łódzkiej  Grupy
Zakupowej  energii  elektrycznej  2020.  (Zał.  Nr  33)  Celem  uchwały  jest
umożliwienie przystąpienia po raz drugi Miasta Pabianice do kolejnej edycji
Łódzkiej  Grupy  Zakupowej  energii  elektrycznej,  której  zadaniem  będzie
prawidłowe oraz terminowe przygotowanie  postępowania  przetargowego o
udzielenie zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej w 2020 r.
(w trybie przetargu nieograniczonego). Przystąpienie do ŁGZ, ze względu na
dużą  ilość  skupionych  w  niej  podmiotów,  a  co  za  tym  idzie  wielkość
zamówienia, stwarza realną szansę uzyskania korzystniejszej ceny zakupu
energii  elektrycznej.  Grupa  zakupowa  zostanie  utworzona  i  będzie
funkcjonować  na  podstawie  zarządzenia  Prezydenta  Miasta  Łodzi  o  jej
utworzeniu oraz na podstawie regulaminu funkcjonowania, a także zawartego
wielostronnego  porozumienia  pomiędzy  jej  członkami.  Zadaniem  grupy
zakupowej będzie wspólne dokonywanie zakupów energii elektrycznej oraz
współdziałanie  związane  z  zaopatrywaniem członków tej  grupy w energię
elektryczną.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie wyrażenia
zgody  na  zawarcie  przez  Miasto  Pabianice  porozumienia  z  Miastem
Łódź o przystąpieniu do Łódzkiej Grupy Zakupowej energii elektrycznej
2020.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 23, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/107/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 34)

Ad.21.
Sekretarz  Miasta  Paweł  Rózga  poinformował,  że  Raport  o  stanie  miasta
Pabianice  za  2018 rok  jest  to  nowa forma wprowadzona od  tej  kadencji.
Raport o stanie miasta Pabianice za 2018 r. został sporządzony na podstawie
art. 28 aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Raport
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obejmuje  podsumowanie  działalności  Prezydenta  Miasta  w  roku  2018,  w
szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady miejskiej i
budżetu obywatelskiego. (Zał.  Nr 35)  Raport ma charakter syntetyczny,  co
wynika z charakteru słowa „raport” – informuje o stanie miasta a nie dokonuje
analizy i  oceny.  Zawiera najistotniejsze informacje  o mieście  wg stanu na
dzień  31  grudnia  2018  r.,  oparte  w  zdecydowanej  większości  na  danych
statystycznych.  Raport  został  złożony  do  Rady  Miejskiej  w  ustawowym
terminie,  tj.  do  końca  maja  br.  i  został  opublikowany  w  BIP  Urzędu
Miejskiego.  Raport  zawiera  w  szczególności  informacje:  o  liczbie
mieszkańców miasta: 62 688, w tym 54,38% kobiet i  45,62% mężczyzn; o
charakterystyce  ustrojowej  miasta  i  jego  organach  oraz  o  miejskich
jednostkach organizacyjnych; przedstawia ogólną sytuację finansową miasta,
szczegółowo przedstawioną w sprawozdaniu z wykonania budżetu, z której
wynika m.in. zadłużenie miasta na poziomie 17,08%, co plasuje nasze miasto
w  czołówce  gmin  o  najniższym  zadłużeniu  w  kraju;  o  realizowanych
zadaniach z budżetu obywatelskiego, ale też o ważniejszych realizowanych
projektach współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej; wymienionych
w  raporcie  o  łącznej  wartości  234 617 772  zł,  z  czego  dofinansowanie
stanowi  kwotę  148 894 171  zł;  podstawowe  informacje  o  stanie  mienia
komunalnego;  dotyczące  funkcjonowania  oświaty,  instytucji  kultury  oraz
sportu i obiektów sportowych na terenie miasta i finansowania tych dziedzin z
budżetu  miasta;  do  pabianickich  szkół  podstawowych  uczęszczało  blisko
4500 dzieci i młodzieży, a do przedszkoli 1928 dzieci; szerokie ujęcie tematu
sytuacji  społecznej,  w  szczególności  w  zakresie  pomocy  społecznej  i
realizowanej  przez  miasto  polityki  społecznej  i  ochrony  zdrowia,  z
uwzględnieniem strategii i programów społecznych oraz metod partycypacji
społecznej  i  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  m.in.:  Strategia
Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Miasta Pabianic, Aktywizacja i
poprawa jakości życia osób starszych i niepełnosprawnych, Miejski Program
Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz  Ochrony  Ofiar  Przemocy  w
Rodzinie dla Miasta Pabianic na lata 2017-2019, Miejski Program Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta Pabianic na 2018 rok,
Miejski  Program Przeciwdziałania  Narkomanii  dla  Miasta  Pabianic  na  lata
2017-2018, Programy wsparcia: Karta Dużej rodziny, Karta Pabianiczanina,
Karta  Seniora,  Placówki  wsparcia:  Centrum  Seniora,  Placówka  Wsparcia
Dziennego  „Junior”,  Spółdzielnia  Socjalna  „Zielone  Pabianice”;  dotyczące
gospodarki  mieszkaniowej,  w  szczególności  zasobu  mieszkaniowego  i
prowadzonych w nim prac remontowych, przydziału lokali mieszkalnych, ale
także wysokości wypłaconych dodatków mieszkaniowych i energetycznych;
podejmowanych  działań  na  rzecz  ochrony  środowiska,  rozwoju  terenów
zielonych  i  rekreacyjnych,  opieki  nad  zwierzętami  i  gospodarowania
odpadami komunalnymi; transportu publicznego: liczba t.zw. wozokilometrów
w 2018 r. wykonana w komunikacji autobusowej wynosiła 1 mln 351 tys., do

15



obsługi  linii  komunikacji  miejskiej,  MZK  Sp.  z  o.o.  w  Pabianicach
wykorzystywała 33 autobusy; dróg miejskich i ich remontów: łączna długość
dróg miejskich w Pabianicach wynosi 136,46 km, w tym drogi utwardzone
stanowią 91,80 km. Na obszarze zabudowanym drogi utwardzone stanowią
91% długości  dróg;  100%  obszaru  Miasta  objęte  jest  22  obowiązującymi
miejscowymi  planami  przestrzennymi;  dotyczące  bezpieczeństwa
mieszkańców  i  porządku  publicznego;  podstawowe  informacje  dotyczące
funkcjonowania  spółek  komunalnych.  Szczegółowe  informacje  zawarte  w
raporcie  mają,  zgodnie  z  wolą  ustawodawcy,  być  przedmiotem debaty na
sesji  Rady  Miejskiej,  zakończonej  podjęciem  uchwały  w  sprawie  wotum
zaufania dla Prezydenta Miasta.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  debatę  nad  raportem
i  udzieleniem wotum zaufania Prezydentowi  Miasta  Pabianic.  Zapytał,  czy
ktoś z zebranych miałby jeszcze jakieś pytania.
Nikt więcej z zebranych osób nie zajął głosu w debacie.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu obrad.

Ad.22.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  odczytał  projekt  uchwały
w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic za
rok 2018.  (Zał.  Nr 36)  Zgodnie z art. 28aa ust.1 i 2 ustawy z dnia 8 marca
1990 r. o samorządzie gminnym, wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia
radzie  gminy  raport  o stanie  gminy,  który  obejmuje  podsumowanie
działalności  wójta  w roku  poprzednim,  w szczególności  realizację  polityk,
programów  i strategii,  uchwał  rady  gminy  i budżetu  obywatelskiego.
Prezydent Miasta Pabianic przekazał dnia 31 maja 2019 r. Radzie Miejskiej
w Pabianicach Raport o stanie miasta. Po przeprowadzeniu debaty nad tym
raportem,  wraz  z udziałem  mieszkańców,  Rada  Miejska  w Pabianicach,
biorąc  pod  uwagę  przebieg  debaty  oraz  informacje  uzyskane  w jej  toku,
postanawia  udzielić  wotum zaufania  Prezydentowi  Miasta  Pabianic.  Mając
powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie udzielenia
wotum zaufania Prezydentowi Miasta Pabianic za rok 2018.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 5.
Uchwała Nr IX/108/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 37)
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Ad.23.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  projekt
uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z wykonania  budżetu  miasta
Pabianic za rok 2018 (Zał. Nr 38) Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27
sierpnia  2009r.  o  finansach  publicznych  organ  stanowiący  jednostki
samorządu  terytorialnego  rozpatruje  i  zatwierdza  sprawozdanie  finansowe
jednostki  samorządu  terytorialnego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania
budżetu,  w  terminie  do  dnia  30  czerwca  roku  następująco  po  roku
budżetowym.

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska omówiła sprawozdanie z wykonania
budżetu miasta Pabianic za rok 2018. (Zał. Nr 39) Materiał został przekazany
do Rady Miejskiej i RIO w ustawowym terminie tj. do 31 marca 2019 r. Na
dochody planowane i wykonane składały się następujące elementy I tak jak
budżet  jest  konstruowany:  ma  swoją  część  dochodów  bieżących  i  część
dochodów majątkowych. Jeżeli chodzi o dochody bieżące to w skład tej grupy
wchodzą  dwa  elementy  część  dochodów  własnych  bieżących  i  część
dochodów  bieżących  zleconych  realizowanych  w  ramach  środków
budżetowych otrzymywanych od wojewody. Dochody bieżące własne zostały
wykonane  w  82,98%  i  zamknęły  się  kwotą  179.185.299,32 zł,  natomiast
dochody bieżące na zadania zlecone zamknęły się kwotą 51.183.067,54 zł
i zostały wykonane w 98,81% w stosunku do planu. I teraz jak spojrzymy na
dochody bieżące w całości to po analizie materiału, który państwo otrzymali
wynika  ze  w  ramach  dochodów największy  udział  w  dochodach  stanową
udziały  w PDOF oraz  CIT.  PDOF został  wykonany na  poziomie 106,35%
w stosunku do planu. Już od 2016 roku wykonanie kształtuje się na poziomie
powyżej 100%. W roku 2018 osiągnęło kwotę 62.984.973,00. CIT również
został wykonany na poziomie ponad 100% i to stosunkowo wysoko bo aż
170,93% w kwocie łącznej 5.640.557,88. Wykonanie przy zakładanej kwocie
planu 3.300.000 zł przekroczyło aż o kwotę 2.340.557,88 zł. Druga znacząca
pozycja po stronie dochodów bieżących to subwencje. Zarówno subwencja
oświatowa  jak  i  wyrównawcza  w  kwocie  łącznej  były  zaplanowane
w wysokości  37.925.842  i  zostały  wykonane  w  tej  samej  wysokości  czyli
w 100%. Te dwie pozycje stanowią 19,23% dochodów bieżących na zadania
własne. Te pozycje planowane są na rzecz gminy przez Ministra Finansów
i  jak  widać  tyle  ile  wykazuje  tyle  otrzymaliśmy.  Trzecią  bardzo  znaczącą
pozycją stanowiącą duże źródło na pokrycie wydatków miasta jest pozycja
podatków lokalnych: podatek od nieruchomości jest to największa pozycja,
później  podatek  od  środków  transportu,  podatek  rolny,  leśny.  Ogół  tych
pozycji  jest  wykonany  na  poziomie  30.444.098,72  zł.  Co  stanowi
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w porównaniu do wykonania dochodów własnych bieżących ogółem 15,44%.
Plan  dla  tej  grupy  dochodów  wynosił  po  zmianach  kwotę  31.297.200  zł
wykonanie na poziomie 97,27 %. Założenia więc zostały wykonane prawie
w  100%.  Główna  pozycja  niewykonania  do  100%  to  podatek  od
nieruchomości  od  osób  prawnych  gdzie  do  planu  brakło  852.000,00  zł.
Na uwagę w grupie podatków i  opłat zasługuje również pozycja opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Ustawodawca przyjął założenie, że
wydatki  gminy  mają  być  pokrywane  dochodami.  Opłata  musi  być  tak
skalkulowana  aby  gmina  nie  zarabiała  na  wpływach  a  jednocześnie
wystarczyło  ich  na  pokrycie  wydatków.  W  przypadku  Pabianic  w  2018
wysokość  dochodów  z  powyższego  skalkulowana  została  w  wysokości
z  deklaracji  składanych  przez  mieszkańców na  poziomie  8.946.000,00  zł.
Natomiast plan wykonaliśmy na poziomie 8.995.141,84 zł czyli w stosunku do
planu to 100,55%. Wykonanie dochodów jest więc nieco wyższe ponad plan
o kwotę 49 tyś zł.  Natomiast wydatki  wykonaliśmy w kwocie 8.916.058,86
nieco  poniżej  planu.  Można  stwierdzić,  że  system  w  roku  2018  został
zbilansowany. Ważną pozycja są również podatki zbierane na rzecz miasta
przez Urzędy Skarbowe, w tym dochody z tytułu karty podatkowej, podatek
od spadków i darowizn, podatek od czynności cywilnoprawnych. Wykonanie
w tych pozycjach wyniosło w 2018 roku łącznie 4.783.378,16 zł. W stosunku
do  założonego  planu  to  3.350.000,00  zł  więc  w  142,78%.  Dochody
majątkowe:  W  roku  2018  plan  na  poziomie  kształtował  się  na  poziomie
60.054.030,10  zł  wykonanie  w  stosunku  do  planu  22,05%  w  kwocie
13.244.738,55  zł.  W  tych  środkach  w  ramach  dochodów  majątkowych
własnych największą kwotę stanowi pozycja sprzedaż majątku. Planowana
była na poziomie 4.226.000,00 zł a wykonaliśmy kwotę 7.154.149,07 zł czyli
w  169,29%.  Tutaj  mamy  wykonanie  dużo  ponad  plan  jednak  biorąc  pod
uwagę  całość  planowanych  dochodów  majątkowych  z  racji  niewykonania
dochodów z tytułu realizowanych projektów UE z uwagi na ich przesunięcie w
czasie  widzimy  stosunkowo  duże  niewykonanie.  A plan  tutaj  wynosił  aż
53.835.739,53 a wykonanie jedynie na poziomie 4.532.545,93 zł więc tylko
8,42 %. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska  omówiła sprawozdanie finansowe
Gminy  Miejskiej  Pabianice  za  rok  2018 (Zał.  Nr  40)  Sprawozdanie
finansowe  zostało  sporządzone  zgodnie  z  ustawą  o  rachunkowości  oraz
rozporządzeniem  Ministra  Rozwoju  i  Finansów  w  sprawie  rachunkowości
oraz  planów  kont  dla  budżetu  państwa,  budżetów  jednostek  samorządu
terytorialnego,  jednostek  budżetowych,  samorządowych  zakładów
budżetowych, państwowych funduszy celowych oraz państwowych jednostek
budżetowych mających siedzibę poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej  i
obejmuje:  bilans  z  wykonania  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego
sporządzony na  dzień  31  grudnia  2018  roku,  który  po  stronie  aktywów i
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pasywów wykazuje sumę 32.624.210,31 złotych;  łączny bilans obejmujący
dane  wynikające  z  bilansów  samorządowych  jednostek  budżetowych
i  samorządowych  zakładów  budżetowych,  który  po  stronie  aktywów|i
pasywów wykazuje sumę 565.857.406,00 złotych; łączny rachunek zysków
i  strat  obejmujący  dane  wynikające  z  rachunków  zysków  i  strat
samorządowych  jednostek  budżetowych  i  samorządowych  zakładów
budżetowych,  wykazujący  zysk  netto  34.692.666,64  złotych;  łączne
zestawienie  zmian  w funduszu  obejmujące  dane wynikające  z  rachunków
zysków  i  strat  samorządowych  jednostek  budżetowych  i  samorządowych
zakładów budżetowych, wykazujące stan funduszu jednostki 548.920.354,45
złotych.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił Uchwałę nr I/58/2019
Składu  Orzekającego  RIO  z  dnia  14  maja  2019  r.  w  sprawie  opinii
o sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z wykonania budżetu za 2018
rok  -  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Łodzi  zaopiniowała  pozytywnie
sprawozdanie. (Zał. Nr 41)

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Dariusz  Cymerman  przedstawił
pozytywną opinię Komisji  Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu Miasta
Pabianic za 2018 rok (Zał. Nr 42).

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił  stanowisko Prezydenta
Miasta  Pabianic  dotyczące  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  i  opinii
Komisji Rewizyjnej. Nie wnosi uwag do opinii RIO i Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  dyskusję  –
wystąpienia klubowe.

Radny  Antoni  Hodak  powiedział,  że  w  tym  punkcie  wyjaśni,  dlaczego
zagłosował  "za" wotum zaufania dla Prezydent Miasta Pabianic. Wiele razy
krytykował  Pana  Prezydenta  i  będzie  krytykował  tylko  wtedy,  kiedy  będą
realne powody związane z mieszkańcami, a nie tylko po to żeby uderzyć.
W tym Raporcie jest ważna tabelka przede wszystkim dla Jego wyborców,
która wylicza wszystkie inwestycje drogowe wykonane w 2018 roku - 29 ulic
zostało  utwardzonych  w  dużej  mierze  w  Jego  okręgu,  na  Piaskach  i  na
Zatorzu. Jest w radzie miejskiej dla mieszkańców i po to, żeby im służyć,
słuchać  i  dotrzymać  danego  im  słowa.  Najczęściej  mieszkańcy  prosili
o  naprawę  ulic.  Zdradziłbym  swoich  wyborców,  gdyby  nie  zagłosował  za
wotum zaufania, za sprawozdaniem z wykonania budżetu i za udzieleniem
absolutorium. Inwestycje te były realizowane. Zwrócił się do kolegów z Klubu
Radnych  PiS.  Głosowanie  przeciw  lub  wstrzymywanie  się  -  niestety  nie
przyniosło naszej formacji żadnych rezultatów. Niestety przegraliśmy wybory,
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a jeśli nie zmienimy taktyki to nic się nie zmieni.  Namawia, aby zagłosować
za sprawozdaniem i udzieleniem absolutorium, pozostawiając za sobą  szyldy
i osobiste emocje  Uważa, że można spierać się na pomysły dla miasta, a nie
na ostrość noża, który wbijamy przeciwnikom politycznym.

Następnie wobec braku pytań i  uwag  Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem
z wykonania budżetu miasta Pabianic za rok 2018.

Głosowanie imienne: za przyjęciem uchwały -  18, przeciw - 0, wstrzymało
się - 5. Podjęto uchwałę Nr IX/109/19. (Zał. Nr 43).

Ad.24.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że przystępujemy do
omawiania  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Prezydentowi Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu miasta za rok
2018. (Zał. Nr 44)  Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.
o finansach publicznych, nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego
po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego
podejmuje  uchwałę  w  sprawie  absolutorium  dla  Prezydenta  Miasta  po
zapoznaniu się z: sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu
terytorialnego;  sprawozdaniem  finansowym;  opinią  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; informacją o stanie mienia
jednostki  samorządu  terytorialnego;  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej;  opinią
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Cymerman powiedział, że wniosek Komisji
Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  o  udzielenie  absolutorium
Prezydentowi Miasta Pabianic został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. (Zał.
Nr 45)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  powtórzył,
że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  jest  pozytywny  i  odczytał  uchwałę
nr I/81/2019 Składu Orzekającego RIO z dnia 12 czerwca 2019r.  w sprawie
wniosku  Komisji  Rewizyjnej  RM w Pabianicach  o  udzielenie  absolutorium
Prezydentowi Miasta Pabianic za 2018 r. - Regionalna Izba Obrachunkowa w
Łodzi nie zgłosiła zastrzeżeń do wniosku Komisji Rewizyjnej., która nie wnosi
zastrzeżeń (Zał. Nr 46).
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  dyskusję  –
wystąpienia klubowe.

Radny Włodzimierz Stanek w imieniu Klubu Radnych PiS przedstawił opinię
Klubu.  Opinia RIO w sposób jasny stwierdza, że RIO odnośni się tylko do
formalno  -  prawnych  aspektów  realizacji  budżetu  i  nie  może  być  zatem
uważana za jednoznaczną wszechstronną opinią realizacji całości wykonania
budżetu  za  rok  2018.  Opinia  całościowa  jest  i  wyłącznie  należy  do
właściwości radnych. Zaproponował zrobić retrospekcję, jak wyglądał 2018
rok  okiem  mieszkańców  miasta  Pabianic.  Rok  2018  to  rok,  który  minął
w  cieniu  największej  inwestycji,  czyli  termomodernizacji  placówek
oświatowych. Projekt ten miał być sztandarowym projektem. Ilość problemów
administracyjnych, technicznych, która wystąpiła przy realizacji tego projektu
wręcz poraża. Początkowy termin zakończenia prac I etapu planowany był na
23 maja 2018r. Następnie przedłużano kolejne terminy. Dziś mamy czerwiec
2019 roku i  nie widać końca tej inwestycji.  Pomija prowadzenie zajęć bez
ogrzewania  w  okresie  zimowym,  zamknięcie  żłobka  czy  kilkudniowy  brak
wody w niektórych placówkach podczas prowadzenia zajęć. Złożył serdeczne
podziękowania dla obsługi i dyrektorów szkół, ponieważ to dzięki ich pracy
sytuacja ta nie zakończyła się katastrofą i były prowadzone lekcje. Nie może
pozostać  bez  echa  raport  CBA,  które  badało  sprawę  termomodernizacji.
Raport ten przez władze miasta nie jest upubliczniany. Nie może doprosić się
o upublicznienie tego raportu.  Jest  wyrok Sądu z Gdańska,  który obliguje
władze miasta do upubliczniania takich raportów na I etapie, który przedstawił
CBA bez naniesionych poprawek. To też daje dużo do myślenia, dlaczego
państwo  nie  chcą  upublicznić  tego  raportu.  Rok  2018  miał  być  to  rok,
w  którym  mieliśmy  też  cieszyć  się  rozpoczęciem  projektu  tramwajowego,
a inwestycja jeszcze się nie rozpoczęła.  Brakowało pieniędzy i  to  właśnie
rząd  Zjednoczonej  Prawicy  dofinansował  przedsięwzięcie.  Pokazuje  to,
że jest ta współpraca ze strony rządu, województwa i samorządu. Chciałby,
aby ta współpraca była obustronna. Rok 2018 to wciąż niewyjaśniona sprawa
dzikiego wysypiska przy ul. Nowowolskiej. Są to egzystencjalne kwestie dla
tych mieszkańców, którzy uważają, że zostali oszukani przez władze miasta.
Warto też podkreślić to co się udało, czyli zmieniający się na plus Lewityn,
projekt autobusowy i utwardzanie dróg. My nie chcemy być opozycją totalną,
taką  taką  jaką  mamy do  czynienia  w  Warszawie,  która  neguje  wszystko.
Nasza dłoń jest wyciągnięta, liczymy na to, że w roku 2019 tych ciemnych
stron będzie mniej. Dziś niezłośliwie wytykamy te błędy, które zgłaszają do
nas mieszkańcy. Dlatego Klub Radnych PiS nie będzie przeciwny udzieleniu
absolutorium - wstrzyma się od głosu.
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Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  ma  pełną
świadomość,  że  dzisiaj  jest  podejmowana  uchwała  w  sprawie  udzielenia
absolutorium  dla  Prezydenta  Miasta  Pabianic,  a  nie  dla  pana  radnego.
Zachęcił  Pana  radnego  do  lektury  pisma  z  sierpnia  2018  r.  w  sprawie
termomodernizacji  i  poprosił,  aby  zwrócił  radny  uwagę  na  aspekty
zagadnienia,  jakie  wpisał  jako  dyrektor  szkoły.  Projekt  tramwajowy  –
brakowało  30  mln  zł,  wniosek  wystosowany  przez  poprzedni  zarząd,
dziękował  kilkukrotnie  obecnemu  zarządowi  i  marszałkowi.  Decyzja
obecnego Marszałka została podtrzymana i blisko 12 mln zł miasto pozyskało
na tramwaj. Przypomniał, że tramwaj metropolitarny, który miał być budowany
w systemie metropolii  – 30 gmin,  tramwaj w sumie z zakupem 8 składów
niskopodłogowych  miało  miasto  kosztować  około  50  mln  zł,  dzisiaj  bez
wagonów będzie kosztował około 80 mln zł i  nie doczekaliśmy się ustawy
metropolitarnej. Kwestie oświatowe – zmniejszenie subwencji o 800.000 zł,
żadnych  środków  na  podwyżki,  które  zostały  przyjęte  dla  nauczycieli.
W  pierwszym  roku  wprowadzenia  reformy miasto  wydało  blisko  5  mln  zł
więcej.  W  kwietniu  wszystkie  gminy  miały  otrzymać  korektę  za  wyższe
rachunki  za prąd, jest  czerwiec i  miasto płaci  wyższe rachunki.  Prezydent
Miasta wraz z najlepszymi współpracownikami jest po to, żeby rozwiązywać
nieprzewidziane  sytuacje.  Jest  tu  po  to,  żeby  rozwiązywać  wszystkie
problemy mieszkańców, które pojawiają się. Nie przypomina sobie żadnego
telefonu  ze  strony  mieszkańców  w  sprawie  ulicy  Nowowolskiej.  Cała
dokumentacja  związana  z  rozwiązywaniem  sprawy  tej  ulicy  jest  bardzo
obszerna.

Sekretarz Miasta Paweł Rózga powiedział, że przedstawiony projekt raportu
CBA dot. kontroli projektu termomodernizacyjnego został złożony w jednym
egzemplarzu  do  miasta.  Do  zawartych  twierdzeń  w  raporcie  zostały
wniesione  uwagi  zgodnie  z  procedurą  określoną  w  ustawie  o  centralnym
biurze  antykorupcyjnym.  W tej  chwili  czekamy na  odpowiedź  szefa  CBA.
Jednoznacznienie  stwierdził,  że  w raporcie  nie  było  żadnych  zarzutów
korupcyjnych,  jedynie  drobne  uchybienia  w  procesie  prowadzenia
zamówienia publicznego m.in. braku jakiegoś oświadczenia. Zwrócił uwagę,
że  ustawodawca  jednoznacznie  określił,  że  absolutorium  udziela  się
wyłącznie  z  tytułu  wykonania  budżetu,  a  niepodjęcie  uchwały  z  przyczyn
innych stanowi przesłankę do unieważnienia takiej uchwały.

Przewodniczący Rady Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  opinię  Koalicyjnego
Klubu Radnych Pabianice. 
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Pan  Prezydent  Miasta  Pabianic  otrzymał  absolutorium  od  mieszkańców
miasta Pabianic, którzy wybrali Go na kolejną kadencję i docenili to co w tym
mieście się dzieje. Mieszkańcy ocenili Pana Prezydenta celująco skoro dostał
tak  dobry  wynik  wyborczy.  Uważa,  że  jest  to  bardzo  istotne,  ponieważ
wszyscy powołują się,  że są dla mieszkańców. Rok 2018 – te 5 punktów
wskazanych na tablicy są to najważniejsze inwestycje kontynuowane jeszcze
w br., ale one pokazują, że program Pana Prezydenta jest słuszny i rozwija
nasze  miasto.  Jest  to  budżet  proinwestycyjny.  Rozpoczynaliśmy  prace  z
samorządem  z  innym  budżetem,  a  teraz  jest  o  wielokrotnie  większy,  co
pokazuje  kondycję  miasta.  Rok  2018  –  była  racjonalna  gospodarka
finansami,  to  nie było  tylko zadłużanie się dla przejedzenia tych środków,
tylko  są  to  środki  na  inwestycje.  Rożnica  między  wykonaniem  a  planem
budżetu jest dość duża, ale wynika to z tego, że nie na wszystkie decyzje jest
wpływ.  Wiele  decyzji  makroekonomicznych  bądź  politycznych  jest  poza
naszym  zasięgiem,  a  niestety  wpływają  na  funkcjonowanie  miasta.  Pan
Prezydent dostał ogromny mandat zaufania, jest dobra współpraca z Radą
Miejską. Pan Prezydent jest w komfortowej sytuacji politycznej, finansowej,
co nie zwalnia Go od nadzorowania inwestycji i finansów. Jest to ogromna
odpowiedzialność,  żeby  te  inwestycje  były  realizowane  sprawnie
i mieszkańcy czuli dumę, że są pabianiczanami. Nie ma dzielnicy w mieście,
która  nie  zmieniałaby  się  na  lepsze  m.in.  Zatorze,  wymiana  nawierzchni,
Lewityn, termomodernizacja, autobusy hybrydowe. Koalicyjny Klub Radnych
Pabianice będzie głosował za udzieleniem absolutorium.

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że absolutorium udziela się z tytułu
wykonania  budżetu  miasta  Pabianic  za  rok  2018.  Wykonanie  dochodów
budżetu  miasta  Pabianic  za  2018  rok  to  248.368.000  zł  tj.  85,8%
planowanego  wykonania,  w  tym  dochody  bieżące  197.185.000  zł.  Nie
wykonanie w 100% wynika z niskiego wykonania dochodów majątkowych na
poziomie 8,42%. Odniosła się do wypowiedzi radnego Włodzimierza Stanka,
który poruszył i pochwalił temat realizacji modernizacji komunikacji miejskiej.
Podobny projekt  dot.  tramwaju  metropolitarnego,  który został  z  negowany
przez radnego. Na modernizację i rozwój komunikacji miejskiej w planie 2018
roku była zaplanowana kwota 23.764.000 zł, a wykonanie jest na poziomie
3.246.00 zł.  Również w 2018 roku nie został to wykonane ze względu na
przesunięcia  środków  i  terminu  realizacji  –  w  br.  ostało  odebranych  8
autobusów.  Tramwaj  metropolitarny  –  otwarcie  przetargu  spowodowało
bardzo  długą  przerwę  w  realizacji  tego  zadania.  Na  to  zadanie  została
zaplanowana kwota 16.655.000 zł, wykonanie jest zerowe. Miasto czeka na
odpowiedź  i  być  może  na  dniach  zostanie  podpisana  umowa.  W  dniu
dzisiejszym  będzie  podejmowana  uchwała  w  sprawie  przesunięcia  emisji
obligacji z 2019 roku na 2020 rok, w związku z tym, że zadanie - tramwaj
metropolitarny  zostanie  zakończony  w  2021  roku.  Ze  względu  na  dobra
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koniunkturę gospodarczą, dochody z tytyułu podatku od osób fizycznych były
wyższe o 3.730.000 zł, z tytułu osób prawnych o 2.340.000 zł, razem to około
6.000.000  zł.  Należy  zaznaczyć,  że  zadłużenie  miasta  w  wysokości
42.420.000 zł,  tj.17,08 wykonanych dochodów majątkowych. Budżet został
wykonany bardzo dobrze. Nadmieniła, że ze środków miasta z otrzymanej
subwencji miasto około 17.000.000 zł ze środków własnych wydało na same
szkoły, a budżet szkół jest tok 1/3 budżetu miasta – około 74.000.000 zł

Radna  Iwona  Marczak  powiedziała,  że  Komisja  Oświaty,  Kultury  i  Sportu
zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Pabianic
za  2018  rok.  Wykonanie  budżetu  było  możliwe  dzięki  zaangażowaniu
wszystkich  pracowników jednostek,  które  merytorycznie  podlegają  Komisji
Oświaty oraz Pana Prezydenta i Zastępcy Prezydenta Miasta. Należy zwrócić
uwagę, że coraz ładniejszy jest Lewityn, została oddana sala widowiskowa w
MOK,  duża  kwota  została  przeznaczona  na  dofinansowanie  klubów
sportowych,  przeznaczono  100.000  zł  na  nagrody  i  stypendia  sportowe,
szkoły biorą udział w wielu projektach edukacyjnych, 3 szkoły wygrały sprzęt
multimedialny,  Szkoły  Podstawowe  Nr  1  i  Nr  8  brały  udział  w  projekcie
unijnym,  którego  wartość  wynosiła  706.000  zł,  z  tego  dofinansowanie
656.000 zł oraz termomodernizacja, która nie jest porażką, wyremontowany
Żłobek Miejski. Miasto będzie musiało sfinansować podwyżki dla nauczycieli,
tak  samo jak  przy reformie  oświaty  miasto  wydało  4.00.000  zł,  a  dostało
300.000 zł.

Radny Piotr Różycki powiedział, że Urząd Miejski jest dysponentem raportu
CBA z  chwilą  jego  otrzymania,  co  wynika  z  wyroku  przytoczonego  przez
radnego Włodzimierza Stanka. Termomodernizacja – prace budowlane nadal
trwają,  zgodnie  z  przepisami  szkoły  są  placem budowlanym.  Prowadzona
ogólna polityka przez Rząd prowadzi do tego, że jest dobra koniunktura, jest
więcej  pracy  niż  pracowników.  Nikt  z  nas  nie  w  zamiarze  krytykowania,
aczkolwiek zwracają uwagę na to co ich zdaniem jest istotne i jeszcze do
poprawy.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Hile odniósł się do wypowiedzi radnego
Włodzimierza Stanka w sprawie dróg i chodników. Widać te remonty, zostały
wykonane drogi, które wymagały szybkiego remontu zwłaszcza na Zatorzu,
ulica Podgórna, Sporna, zostało wykonanie parkingu przy ul. Jana Pawła II
przy szpitalu, chodnik przy ul.  15 Pułku Piechoty Wilków. Wykonywane są
ulice,  w  których  mieszkańcy  partycypują  w  kosztach  remontu.  Plan  dróg,
który był przygotowany na początku roku jest modyfikowany., chociaż nie jest
to  rok  wyborczy.  Rola  dyrektorów  przy  modernizacji  swoich  placówek,
na pewno chwała im za to – powinniśmy współpracować.
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Radna Joanna Kupś zwróciła się do wypowiedzi radnego Piotra Różyckiego,
wyprostowała  pewną  nieścisłość  –  Zespół  Szkół  Nr  1  jest  szkołą  bardzo
prężnie funkcjonującą. Na terenie miasta są szkoły ponadgimnazjalne, które
radzą  sobie  bardzo  dobrze  i  wszyscy  dyrektorzy  szkół  miejskich
i powiatowych starają się, żeby oferta była atrakcyjna.

Radna  Bożenna  Kozłowska  zaapelowała  do  radnych  z  Klubu  PiS
o głosowanie  za  udzieleniem absolutorium Prezydentowi  Miasta  Pabianic,
ponieważ miasto Pabianice nie miało nigdy tak dobrego gospodarza.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projektu uchwały w sprawie udzielenia
absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu
miasta za rok 2018. 

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  18,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się - 5.
Uchwała Nr IX/110/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 47).

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  serdecznie  podziękował  za
głosowanie  oraz  osobom,  które  w  tamtym  roku  wspierały,  pomagały
w zakresie  wykonawczym,  Pani  Skarbnik  i  jej  służbom,  wszystkim
naczelnikom, kierownikom i pracownikom za cały trud. 

Ad.25.
Radny  Piotr  Różycki  w  imieniu  Klubu  Radnych  PiS  złożył  oświadczenie
w sprawie powołania komisji rady miejskiej w Pabianicach obejmującej swoim
zakresem działania monitorowanie przebiegu realizacji inwestycji dotyczącej
remontu i modernizacji linii tramwajowej  (Zał. nr 48)
Wobec  braku  spraw prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu.

Ad.26.
Przewodniczący  Rady Krzysztof  Rąkowski zamknął  obrady  IX  sesji  Rady
Miejskiej w Pabianicach o godz. 11.00.

Zał. Nr 49 - Komisja Uchwał i Wniosków
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

       Protokołowała:                                            Obradom przewodniczyli:

     Agnieszka Michel                                           Krzysztof Rąkowski
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